
Geachte mevrouw Dijksma,  
 
Tijdens de regeling van werkzaamheden van 6 maart 2014 heeft de Kamer besloten u een brief te 
verzoeken over het bericht dat er mogelijk een megastal gebouwd gaat worden in Grubbenvorst. 
Het stenogram van het gedeelte van de regeling van werkzaamheden waarin dit onderwerp is 
besproken, is inmiddels aan u doorgeleid. 
 
In aanvulling op het gestelde in het stenogram hebben onderstaande fractie(s) enkele vragen 
gesteld c.q. opmerkingen gemaakt. Ik verzoek u in uw brief ook deze vragen/opmerkingen te 
beantwoorden. 
 
 
Vragen en opmerkingen van de leden van de fractie van de PvdA 

• Wat vindt u van het oordeel van de rechter dat de 43 omwonenden die bewaar maakten 
niet als belanghebbenden worden aangemerkt, terwijl er sprake is van een initiatief met 
een grote maatschappelijke impact in de omgeving?  

• Klopt het dat vooralsnog slechts de omgevingsvergunning is afgegeven en er ook nog een 
milieuvergunning nodig is en het houden van dieren alleen mogelijk is als aan alle 
voorwaarden voldaan is zoals voldoende dierrechten, ruimte in de PAS en de activiteiten 
binnen de geluids- en stankgrenzen blijven? Welke procedure dient te worden gevolgd 
alvorens een milieuvergunning wordt afgegeven?  

• Bezitten de initiatiefnemers van het Nieuw Gemengd Bedrijf in Grubbenvorst voldoende 
dierrechten? Zo ja, waar komen deze vandaan? 

• Heeft het Nieuw Gemengd Bedrijf in Grubbenvorst de benodigde ruimte binnen de PAS? Zo 
niet, hoe kan het dat deze vergunning is verleend? 

• Bent u net als de leden van de PvdA-fractie van mening dat dergelijke giga-agroparken 
waarbij verschillende agrarische activiteiten en diersoorten (zoals mestvergister, pluimvee 
& varkens) worden geclusterd niet wenselijk zijn? Wat zijn volgens u de voor- en nadelen 
van dergelijke agroparken? Hoe kijkt u aan tegen de gezondheidseffecten van de 
combinatie van varkens en kippen op één locatie?  

• Het Nieuw Gemengd Bedrijf  in Grubbenvorst heeft in het verleden subsidie ontvangen ten 
behoeve van de planvorming. Bent u bereid om megastallen (groter dan 300 NGE) expliciet 
uit te sluiten van subsidies, zowel op rijks- als op provinciaal niveau? Zo nee, waarom niet? 

 
 

Vragen en opmerkingen van de leden van de fractie van de SP 

• Wat gaat u doen om de opmars van megastallen tegen te houden? 
• Wat gaat u doen om burgers in overbelaste gebieden met te hoge dieraantallen, te helpen? 
• Gaat u stoppen met het subsidiëren van megastallen? 
• Onderschrijft u de Brabantse Zorgvuldigheidsscore Veehouderij?  

 
 
 
 
 
 

• Bent u bereid de Brabantse Zorgvuldigheidsscore Veehouderij te ondersteunen met 
nationale wet en regelgeving?  

• Wat zegt de landsadvocaat over juridische positie van BZV en de juridische noodzaak om 
wetgeving aan te passen om de BZV te doen slagen? 

• Hoe ziet u de mogelijkheden om lokaal dan wel provinciaal te sturen op dieraantallen? Bent 
u bereid de mogelijkheden te verruimen? 

• Bent u bereid om de compartimenten voor dierrechten te verkleinen (per diersoort) zodat 
beter gestuurd kan worden op veedichtheid in bepaalde gebieden? 

• Bent u bereid om experimenteerruimte te creëren voor Brabant om, bijvoorbeeld middels 
diervergunningen, op dieraantallen te kunnen sturen in overbelaste gebieden, waarbij 
veehouders die aan de BZV voldoen, de voorkeur kunnen genieten? 

• Steunt u het principe om boeren die voldoen aan milieu-, omgevings- en 
dierenwelzijnseisen voor te trekken op andere boeren? 

• Bent u bereid de interne saldering van ammoniakemissies af te schaffen en de mogelijkheid 
te creëren om een regionaal ammoniak plafond in te stellen, dat vertaald kan worden naar 
een bedrijfsplafond? 



• Wilt u de mogelijkheden uitbreiden om op milieugronden vergunde milieugebruiksruimte 
van bedrijven die niet feitelijk in gebruik is en waarvan niet aannemelijk is dat die de 
komende drie jaar gebruikt wordt, in te trekken? 
 

 

Vragen en opmerkingen van de leden van de fractie van de Partij voor de Dieren 

• Wat is de stand van zaken betreffende de wijziging van de Wet Dieren waarmee provincies 
en gemeenten de mogelijkheid hebben grenzen te stellen aan megastallen vanuit het 
oogpunt van volksgezondheid? Wanneer bent u voornemens deze wettelijke wijziging naar 
de Kamer te sturen? 

• Deelt u de mening dat een bouw van een dergelijke gigastal onverantwoord is nu nog 
onvoldoende bekend is wat de gezondheidsrisico’s zijn voor omwonenden? Zo nee, waarom 
niet? Bent u bereid om de gemeente Grubbenvorst op te dragen deze vergunning te 
bevriezen totdat de wet Dieren gewijzigd is? Zo nee, waarom niet? 

• Kunt u zich de verontwaardiging van de omwonenden voorstellen nu de vestiging van een 
gigastal is toegekend? Zo nee, waarom niet? Deelt u de mening dat deze burgers mogelijke 
gezondheidsrisico’s lopen ondanks dat dit wetenschappelijk nog niet is aangetoond? Zo 
nee, waarom niet? 

• Wat bent u van plan als straks het RIVM tot de conclusie komt dat er wel degelijk 
gezondheidsrisico’s zijn voor burgers die in de omgeving van een megastal wonen? Op 
welke basis kunnen burgers uit Grubbenvorst vergoeding krijgen voor eventuele medische 
kosten die zij moeten maken als gevolg van mogelijke schade aan hun gezondheid?  

• Deelt u de mening dat de onrust en onduidelijkheid rondom de gezondheidsrisico’s van 
megastallen aanleiding is om de plaatsing van megastallen te bevriezen totdat het 
wetenschappelijke onderzoek hier meer duidelijkheid over geeft? Zo nee, waarom niet? 

• Bent u voornemens om stappen te ondernemen om de verdere bouw van mega- en 
gigastallen in andere gemeenten en provincies te stoppen? Zo ja, welke stappen? Zo nee, 
waarom niet? 

 


